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P r o t o k ó ł  Nr XVI/16 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 04 marca 2016 roku. 
 

   Przewodniczący Rady Gminy  Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 15 
radnych otworzył obrady, przywitał wszystkich zebranych. Następnie przedstawił 
porządek obrad, do którego nie wniesiono uwag, wobec czego przyjęto                   
w następującej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań 

wspierania rodziny za 2015 rok oraz przedstawienia wykazu potrzeb związanych 
z realizacją zadania. 

6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                   
w Skoroszycach w roku 2015. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania Statutu 
Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno – Administracyjnemu Szkół i Przedszkoli w 
Skoroszycach. 

8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego nauczycieli w placówkach oświatowych gminy. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diet 
przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
okres kolejnych trzech lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania                 
i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Skoroszyce. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Zakończenie sesji. 
 
 
Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji przyjęto jednogłośnie 15 głosami „za”. 
 
Ad 3 
 
I n t e r p e l a c j e   r a d n y c h: 
 
Radna Fornalik – proszę o wykostkowanie odcinka drogi pomiędzy szkołą,              
a kościołem. Jest tam ciągle błoto albo woda, nie można spokojnie przejść. 
 
Radny Jagusz -  w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego dla Brzezin, 
mieszkańcy nie rozumieją dlaczego nie mogą budować swoich budynków tak jak 
chcą. Nie zgadzają się z ustaleniami Konserwatora Zabytków, który narzuca nam 
jak mamy stawiać budynki, w jakim mają być kolorze ściany. Uważam, że 
projektant popełnił błąd, że nie zapisał naszych wniosków. Nie chcemy, żeby nasze 
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wsie wyglądały jak baraki obozowe w Oświęcimiu, nie chcemy, żeby urzędasy 
narzucali swoje zapisy, będziemy z tym walczyć. 
Druga sprawa, słyszałem, że na terenie byłego Centrozłomu ma powstać spalarnia, 
czy coś wiadomo w tej sprawie? 
 
p. Rudkowski – do urzędu nikt nie złożył takiego wniosku, nikt z nami na taki temat 
nie rozmawiał. 
 
Radny Filas – w sprawie uchwalania planów zagospodarowania przestrzennego, 
stanowisko Konserwatora Zabytków nie musi być jedyne i wyłączne. Tak jest w 
naszym województwie, natomiast w innych jest inaczej, daję tu za przykład 
Krupówki w Zakopanem w województwie małopolskim. W centrum zabytkowej ulicy 
powstaje obecnie jakiś koszmarny gmach, który nijak się ma do zabytkowego 
charakteru zabudowy tego miejsca, a jednak można go było tam postawić. Wniosek 
z tego taki, że jednak można coś osiągnąć u Konserwatora Zabytków. 
Uważam, że należy  powziąć dalsze działania w kierunku zmiany stanowiska 
Konserwatora Zabytków, aby ten uznał nasze racje. Ktoś musi ten proces 
rozpocząć, bo przy uchwalaniu kolejnych planów, będą również tego typu kłopoty. 
 
Radna Słowiak – chcemy pojechać w tej sprawie do konserwatora. 
 
p. Rudkowski  - Konserwator odwraca to wszystko i twierdzi, że to gmina 
zatwierdza, to co już zostało uzgodnione, a przecież  radni zgłaszają te wnioski 
przed uchwaleniem planu zagospodarowania. 
 
Radny Jagusz – musimy działać wspólnie może trzeba zrobić całą dokumentację, 
zdjęcia, filmy, żeby pokazać jaka jest ta zabudowa we wsi u nas i w innych. 
 
Przew. RG – dostaliśmy na posiedzenia komisji postanowienie konserwatora 
Zabytków, uważam, że trzeba do sprawy wrócić i na komisjach każdy punkt 
dokładnie przeanalizować, wnioski ponownie przesłać do Konserwatora, 
zobaczymy, co wówczas nam odpisze.  
 
Temat został zakończony. 
 
Ad 4 
 
Sprawozdanie z działalności p. Wójt za okres od ostatniej sesji tj. od 22 stycznia 
2016r. do  04.03.2016r. 
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Sprawozdanie z pracy wójta od 22.01.16 r. do 4.03.16 r. 

Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo radni, sołtysi, pracownicy samorządowi, 
przedstawiam Państwu sprawozdanie wójta za ostatni okres od 22 stycznia do 4 marca 2016 r. 

22.01.16 r. 

Uczestniczyłam w Konwencie Wójtów i Burmistrzów. Omówiono inwestycje na dr. pow. w 
2015 r., które przedstawiały się następująco: 

Gm. Kamiennik:  

przebudowa i budowa chodników- 328 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 1640 mb. 

Gm. Pakosławice: 

przebudowa i budowa chodników 198 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 1380 mb. 

Gm. Łambinowice: 

przebudowa i budowa chodników- 101 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 6200 mb. 

Gm. Otmuchów: 

przebudowa i budowa chodników- 620 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 3700 mb., remont 
mostu w Śliwicach. 

Gm. Paczków: 

przebudowa nawierzchni dróg- 1230 mb. 

Gm. Nysa: 

przebudowa i budowa chodników- 1950 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 3394 mb. 

Gm. Korfantów: 

przebudowa i budowa chodników- 172 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 1005 mb. 

Gm. Głuchołazy: 

przebudowa i budowa chodników- 320 mb., przebudowa nawierzchni dróg- 1510 mb. 

Gm. Skoroszyce: 

przebudowa nawierzchni dróg- 7600 mb., budowa chodnika ul. Grodkowska w Sidzinie. 
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Zaplanowano na rok 2016 drogowe zadania inwestycyjne na kwotę 7 537 000 zł w tym: 
47 000 zł na modernizacje mostów i przepustów, przebudowy nawierzchni dróg i chodników 
na kwotę 200 000 zł. 

Poza tym przedstawiono ofertę edukacyjną Muzeum Pow. w Nysie. Dyr. PUP przedstawiła 
strukturę bezrobocia na koniec 2015 r. oraz nowe formy wsparcia dla pracodawców. 

Prezes „Wspólnoty Polskiej” p. H. Nabrdalik przekonywała wójtów i burmistrzów do 
większego zaangażowania na rzecz pomocy dla rodzin polskich mieszkających na terenie 
byłego Zw. Radzieckiego. 

23.01.16 r. 

Uczestniczyłam w sprawozdawczo – wyborczym walnym zebraniu członków OSP Czarnolas, 
na którym przedstawiłam informacje o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie Gm. 
Skoroszyce. Takie spotkania odbywać się będą w każdą następną sobotę z rzędu w 
poszczególnych jednostkach OSP naszej gminy tj.: Chróścinie, Makowicach, Skoroszycach, 
St. Grodkowie i Sidzinie.  

4.02.16 r. 

• Uczestniczyłam w spotkaniu zorganizowanym przez Opol. Ośrodek Doradztwa Rol. w 
Łosiowie, Ter. Zespół Doradztwa w Nysie dotyczącym podsumowania działalności 
upowszechnieniowej za 2015 r., wręczyłam nagrodę p. K. P. Rozmusom - rolnikom z 
Sidziny za zaangażowanie w realizację i popularyzację prac doradczych w 2015 r. 
oraz za wyniki produkcyjne w gospodarstwie rolnym. W konkursie „Karnawałowa 
uczta” KGW z Makowic zostało nagrodzone wyróżnieniem, więcej na fanpage. 

• Odbyła się konferencja dyrektorów naszych placówek oświatowych. Jedną z 
omawianych kwestii była nowelizacja ustawy o systemie oświaty dotycząca 
sześciolatków. Jeśli chodzi o rocznik 2009, sytuacja przedstawia się następująco: 
Skoroszyce, Czarnolas, Brzeziny, Mroczkowa – 7 uczniów, Chróścina, St. Grodków – 
1 uczeń, Sidzina, Giełczyce – 6 uczniów, Makowice – 3 uczniów. Ogółem w roku szk. 
2016/17 rozpocznie naukę 17 uczniów. 

5.02.16 r. 

Zawarłam umowę z firmą URBIPLAN Iwona Zięba, Niemodlin, ul. Wojska Polskiego 5 na 
opracowanie pn. „ Ocena aktualności studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gm. Skoroszyce oraz miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego 
obowiązujących na terenie gm. Skoroszyce”, kwota 5000 zł brutto, termin do 10.03.16 r. 

9.02.16 r. 

W Muzeum Powiatowym w Nysie odbyło się zebranie założycielskie Stowarzyszenia 
SUBREGION POŁUDNIOWY. Stowarzyszenie zrzesza 3 powiaty: nyski, głubczycki, 
prudnicki oraz 12 gmin: Nysa, Paczków, Otmuchów, Głuchołazy, Korfantów, Skoroszyce, 
Pakosławice, Łambinowice, Lubrza, Prudnik, Branice oraz Głubczyce. Subregion Południowy 
jest zinstytucjonalizowaną formą partnerstwa nawiązanego w celu realizacji projektu 
"Partnerstwo Nyskie 2020", w ramach którego powstają 4 sektorowe strategie dla całego 
obszaru partnerstwa. Zadaniem stowarzyszenia będzie realizacja najważniejszych zadań 
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wynikających z opracowywanych strategii: rozwoju, rozwoju społecznego, transportu i rynku 
pracy przy maksymalnym wykorzystaniu dostępnych środków unijnych. 

Powołano Zarząd Stowarzyszenia SUBREGION POŁUDNIOWY w składzie: 

1. Starosta Nyski Czesław Biłobran 

2. Starosta Prudnicki Radosław Roszkowski 

3. Starosta Głubczycki Józef Kozina 

4. Burmistrz Nysy Kordian Kolbiarz 

5. Burmistrz Prudnika Franciszek Fejdych 

6. Burmistrz Głubczyc Adam Krupa 

W Komisji Rewizyjnej zasiedli: 

1. Wójt Gminy Branice Sebastian Baca - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Wójt Gminy Skoroszyce Barbara Dybczak - Sekretarz Komisji Rewizyjnej  

3. Wójt Gminy Lubrza Mariusz Kozaczyk - Członek Komisji Rewizyjnej  

Zaproszenie na zebranie założycielskie przyjęli Wicemarszałek Województwa Opolskiego 
Antoni Konopka oraz Przewodniczący Sejmiku Województwa Opolskiego Norbert Krajczy. 

partnerstwa. Zadaniem stowarzyszenia będzie realizacja najważniejszych zadań wynikających 
z opracowywanych strategii: rozwoju, rozwoju społecznego, transportu i rynku pracy przy 
maksymalnym wykorzystaniu dostępnych środków unijnych. 

Zebranie założycielskie rozpoczął Starosta Nyski Czesław Biłobran, który powiatł przybyłych 
gości i przedstawił proponowany porządek obrad. Po wyborze Przewodniczącego zebrania 
założycielskiego (Starosta Nyski Czesław Biłobran) oraz Protokolanta (Wójt Pakosławic 
Adam Raczyński) członkowie założyciele jednogłośnie podjęli uchwały o powołaniu 
Stowarzyszenia SUBREGION POŁUDNIOWY oraz o przyjęciu statutu stowarzyszenia. 

Następnie wyłonili Komitet Założycielski w składzie: 

1. Starosta Nyski Czesław Biłobran 

2. Burmistrz Nysy Kordian Kolbiarz  

3. Wójt Pakosławic Adam Raczyński 

oraz powołali Zarząd Stowarzyszenia SUBREGION POŁUDNIOWY w składzie: 

1. Starosta Nyski Czesław Biłobran 

2. Starosta Prudnicki Radosław Roszkowski 
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3. Starosta Głubczycki Józef Kozina 

4. Burmistrz Nysy Kordian Kolbiarz 

5. Burmistrz Prudnika Franciszek Fejdych 

6. Burmistrz Głubczyc Adam Krupa 

Zgodnie z uchwałą członków założycieli w Komisji Rewizyjnej zasiedli: 

1. Wójt Gminy Branice Sebastian Baca - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Wójt Gminy Skoroszyce Barbara Dybczak - Sekretarz Komisji Rewizyjnej  

3. Wójt Gminy Lubrza Mariusz Kozaczyk - Członek Komisji Rewizyjnej  

Zaproszenie na zebranie założycielskie przyjęli Wicemarszałek Województwa Opolskiego 
Antoni Konopka oraz Przewodniczący Sejmiku Województwa Opolskiego Norbert Krajczy. 

zorganizowanym z inicjatywy organizacji pożytku publicznego działających w tej 
miejscowości. 

17.02.16 r. 

Uczestniczyłam w konferencji regionalnej zorganizowanej przez Marszałka Woj. p. A. Bułę 
wraz z Zarządem Woj. Opol. Dotyczyła ona zagadnień społecznych i komunalnych w 
środkach europejskich na lata 2014- 20 w ujęciu obszarów wsparcia i oddziaływania w 
regionie. 

18.02.16 r. 

• Na zaproszenie Wojewody Opolskiego w Urzędzie Woj. uczestniczyłam w spotkaniu 
z przedstawicielami JST. Spotkanie dotyczyło aktualnych zagadnień z zakresu 
nadzoru Wojewody Opolskiego nad JST.  

• W tym dniu UM zorganizował spotkanie dla samorządowców dotyczące gospodarki 
wodnej w kontekście zapobiegania skutkom zmian klimatycznych, nasza gminę 
reprezentował Wójt p. B. Rudkowski. 

• Ponadto w związku z publikacją w Internecie przez policję tzw. map zagrożeń, KPP w 
Nysie poddała tę tematykę konsultacjom społecznym. Na terenie naszej gminy odbyły 
się 2 spotkania z mieszkańcami, na których przedstawiono „Mapy zagrożeń pow. 
nyskiego”: 

Przy tworzeniu takich map brane są pod uwagę między innymi informacje z badań opinii 
społecznej, debat społecznych jak również informacje pochodzące od przedstawicieli innych 
służb i inspekcji. Stworzenie takich map pozwoli na rzetelne i czytelne zidentyfikowanie oraz 
przedstawienie społecznościom lokalnym skali i rodzaju zagrożeń. Z założenia, „mapy 
zagrożeń" mają być narzędziami, które z jednej strony pozwolą zaktywizować różne 
podmioty w zakresie współpracy z policją w celu ujawniania i przeciwdziałania 
okolicznościom zagrażającym bezpieczeństwu obywateli. Pomogą też lepiej zarządzać siłami 
i środkami policyjnymi. Obecni na spotkaniu funkcjonariusze tłumaczyli uczestnikom jak 
wypracowanie i zebranie danych do realizacji tego przedsięwzięcia wpłynie na 
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bezpieczeństwo mieszkańców gminy. Mapy takie będą mogły zawierać informacje o szeroko 
rozumianym bezpieczeństwie. Nie będą to jedynie dane o przestępczości kryminalnej, a 
również o wykroczeniach szczególnie uciążliwych społecznie czy też wypadkach drogowych. 
Wypowiadano się o intencjach, ideach i założeniach tworzenia map zagrożeń. 

19.02.16 r. 

P. Wójt uczestniczył wraz z przedstawicielami naszej gminy w spotkaniu dot. nawiązania 
współpracy z czeskimi partnerami na zaproszenie Nyskiego Ks. Gór i Jezior. Spotkanie 
przedstawiało możliwości pozyskania środków na realizacje projektów transgranicznych. 

24.02.16 r., 25.02.16 r. i 26.02.16 r.  

Odbyły się posiedzenia Komisji Budżetowej, Kom. Rol. i Kom. Oświatowej. 

25.02.16 r. 

Został złożony wniosek o przyznanie pomocy na operacje typu „Budowa lub modernizacja 
dróg lokalnych” w ramach poddziałania „Wsparcie inwestycji związanych z małą 
infrastrukturą” na „Przebudowę dróg gminnych w Makowicach”. Celem operacji jest 
rozwijanie aktywności społeczności lokalnej i umożliwienie mieszkańcom Makowic 
uczestnictwa w wydarzeniach religijnych, oświatowych i rekreacyjnych poprzez przebudowę 
drogi istniejącej łączącej mieszkańców z budynkami użyteczności publicz. tj.: kościołem 
parafialnym, świetlicą wiejską, remizą strażacką, sklepem i dr. woj. nr 401. 

Ulice/ oznaczenie działek: 1044490/246/1, 1044510/313, 1044540/306, 1044520/257, dr 
wewnętrzna/261. Koszt zadania1 879 996,15 zł.  

2.03.16 r. 

Uczestniczyłam w spotkaniu wiejskim w m. Czarnolas dotyczącym podsumowania 
działalności w roku 2015. 
 
Przewodniczący – wydaje się, że w wyniku zmiany ustawy  o systemie oświaty 
będziemy mieli mniejszą subwencję  oświatową. W wyniku tej reformy może nas 
czekać w przyszłości wypłata „14-stek” dla nauczycieli, bo nie będzie tyle godzin 
ponadwymiarowych. Wniosek z tego, że czeka nas duży problem, trzeba już teraz   
o tym myśleć. 
 
p. Wójt – subwencja na te dzieci już spłynęła, więc już jest. Większy problem 
będzie z wynagrodzeniami nauczycieli, ale to przyszłość. 
W sprawie sześciolatków toczą się rozmowy, również takie, żeby sześciolatki  
uczęszczały do I klasy, wówczas w naszej gminie problem byłby mniejszy. 
 
Nie było więcej dyskusji. 
 
Ad 5 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał pod 
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głosowanie. W głosowaniu nie uczestniczyły radna Beata Malec i radna Janina 
Rogalińska. 
Projekt uchwały przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVI/109/2016 w sprawie  przyjęcia sprawozdania z 
realizacji zadań wspierania rodziny za 2015 rok oraz przedstawienia wykazu 
potrzeb związanych z realizacją zadania. 
 
Ad 6 
 
Przyjęto sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Skoroszycach za 2015 rok. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 13 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVI/110/2016 w sprawie zmiany uchwały w sprawie nadania 
Statutu Gminnemu Zespołowi Ekonomiczno – Administracyjnemu Szkół i 
Przedszkoli w Skoroszycach. 
 
Ad 8 
 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego nauczycieli w placówkach oświatowych gminy 
zostało przyjęte. Sprawozdanie również było omawiane na wszystkich komisjach. 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie wniesiono uwag, zatem przewodniczący przedstawił projekt uchwały i poddał 
pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. W głosowaniu nie wzięła 
udziału radna Janina Rogalińska. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVI/111/2016 w sprawie ustalenia wysokości i zasad 
wypłaty diet przewodniczącym organu wykonawczego jednostki pomocniczej. 
 
 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie wniesiono uwag, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVI/112/2016 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych trzech lat. 
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Ad 11 
 
Projekt uchwały był również omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie wniesiono uwag, przewodniczący przedstawił projekt uchwały i 
poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XVI/113/2016 w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do 
opracowania  i wdrożenia Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy 
Skoroszyce. 
 
Ad 12    
Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji i komisji udzieliła p. Wójt: 
 

1. Sprawa topól do wycinki na wys. St. Grodkowa- przetarg, wyłoniony wykonawca, do 
końca marca drzewa mają być wycięte, informacja od prac. ZDW p. Krecichwosta, 
oddział w Gr., potwierdzone przez p. dyr. Waliszka. 

2. W związku ze zjazdami na posesje na ul. Ogrodowej nr 16 i 20 w Chróścinie ZDP 
poinformował, że przy wykonaniu przełożenia kostki na zjeździe do posesji nr 16 
dokonana zostanie powtórna wizja w terenie z właścicielem posesji nr 20 i w razie 
konieczności dokonana zostanie przebudowa wjazdów. 

3. ZDP poinformował nas, że w związku z naszymi monitami w sprawie naprawy 
nawierzchni dróg powiat. nr 1543 O Skoroszyce- Jaszów oraz nr 1542 O Skoroszyce- 
Mroczkowa dokonali wizji w terenie. Na jej podstawie ustalono, że w chwili obecnej 
służby liniowe dokonają zabezpieczenia ubytków zagrażających bezpieczeństwu, 
natomiast remont cząstkowy nawierzchni zostanie wykonany w okresie wiosennym 
br., przy sprzyjających warunkach atmosferycznych. 

4. Przystanek na żądanie w St. Gr.- zwróciłam się do ZDW w Opolu o możliwość 
oznakowania poziomego P-10 (pasy dla pieszych) w związku z koniecznością 
przejścia na drugą str. dr. mieszkańców przy wzmożonym ruch dr. 

5. Sprawa wniosków mieszkańców wsi Czarnolas i Mroczkowa dotyczących 
wyznaczenia dodatkowych przystanków w tych miejscowościach. Otrzymaliśmy 
zatwierdzone przez Starostę Nyskiego kopie projektów organizacji ruchu, w których 
zostały wprowadzone omawiane przystanki. Zakup i montaż oznakowana w zakresie 
gminy.  

6. Wniosek Sołtys z Brzezin p. Doroty Witos dotyczący kilkakrotnego zgłaszania 
nieświecących lamp na terenie Brzezin. Rozmawiałam z pracownikiem Tauronu 
przyjmującym zgłoszenia takich awarii p. Markiem Juraszem. Istotnie zgłoszenie 
odebrano parokrotnie: lampy nr 115, 154, 251, 61- 29 października, lampa nr 267 – 5 
listopada, lampy nr 215, 115, 52 – 13 listopada. Ustaliłam, że zgłoszenie z 29 
października zostało usunięte 3 listopada, zgłoszenie z 5 listopada zostało usunięte 9 
listopada, z 13 listopada usunięte 23 listopada. Naprawa dotyczyła wymiany źródeł 
światła, ponadto dokonano regulacji zegara. Niezależnie od tego postanowiłam 
dokonać objazdu gminy, aby sprawdzić stan oświetlenia w związku ze zgłaszanymi 
przez radnych i sołtysów uwagami na ten temat. Wraz z pracownikiem 
merytorycznym urzędu, pracownikiem Tauronu dokonaliśmy takiego objazdu, 
niestety, części gminy (bez Chróściny, St. Grodkowa i Pniewia). Na 574 lampy na 
terenie gminy, w zwizytowanej części nie świeciło 5 lamp.  

7.  
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Ad 13 

Sołtys Pniewia p. Maria Lenartowicz- prosi o spowodowanie wycinki drzew przy 
przystanku  przy drodze wojewódzkiej. Druga sprawa to autobus jeżdżący rano 
około 7-mej, powrót  około 14-tej. Autobus   nie zatrzymuje się na przystanku  przy 
drodze wojewódzkiej  Pniewie Prosi o pomoc w rozwiązaniu sprawy. 

Radna Słowiak – czy p. Wójt rozmawiała może z przewoźnikami od busików w 
sprawie przejazdów przez wieś Makowice i zabieranie pasażerów. Rozumiem, że 
PKS jako duża firma, tak od razu nie może tego zrobić, ale może prywatni 
przewoźnicy zgodziliby się na to? 

p. Wójt – nie jest to prosta sprawa. Zgodę na to musi wyrazić komisja działająca 
przy Starostwie. Wiąże się to ze zmianą organizacji ruchu. Odłożyłam tę sprawę na 
razie, wydaje się, że teraz dla mieszkańców ważniejsze jest to, że będą 
wymieniane lampy na przystankach. Ostatnio zrobiłam objazd po gminie i mogę 
stwierdzić, że to nie jest tak, jak się tę sprawę przedstawia. Nie ma tak, że żadna 
lampa nie świeci, bo choćby jedna, ale działa. Natomiast sprawa lokalizacji tych 
przystanków we wsi będzie długa i żmudna, ale podejmę działania zgodnie z 
państwa wolą, jeżeli latarnie nie będą oświetlać przystanków w obecnej 
lokalizacji. 

p. Józef Bury Sołtys Skoroszyc – czy ten budynek na stacji PKP będzie można 
otworzyć dla pasażerów? Mieszkańcy zgłaszają problem, nie mają gdzie się schronić 
przed zimnem. 

- czy można w jakiś sposób zabezpieczyć niezamieszkały budynek  przy ulicy Nyskie 
p. Kuś, bo jest tam ciągle pełno śmieci, zagnieździły się szczury, jest to bardzo 
uciążliwe dla wszystkich, 

- co dalej z naszym parkiem w Skoroszycach? 

- jest bardzo utrudniony przejazd drogami na ulicach Dolnej, Polnej, Parkowej i 
Łąkowej, te przejazdy są bardzo zdewastowane. 

p. Wójt – w sprawie przystanków PKP. Rok temu zajęłam się tym, starego budynku 
nie możemy remontować, bo nie jest on nasz, a poza tym  koszty remontu są duże, 
łatwiej byłoby wyposażyć peron we wiatę, jak poinformowali mnie pracownicy 
merytoryczni PKP Wrocław. Sprawa na razie jest zawieszona, bo w ramach 
Partnerstwa Nyskiego jest opracowywana Strategia Transportowa, a w niej sprawa 
wiat przystankowych PKP w Skoroszycach, Chróścinie i Starym Grodkowie  jest 
zapisana. Po przeprowadzonych rozmowach, dyskusjach stanęło na tym, że będą 
stawiane wiaty przystankowe.  

- w sprawie budynku p. Kuś. Napisałam do właścicielki budynku tj. p. Kuś  pismo         
o zabezpieczenie tego budynku. Odpisała mi, że to gmina powinna  zabezpieczyć 
obiekt i teren, bo ona nie ma na to środków. Swego czasu zaprosiłam p. Kucharską, 
która robi ten bałagan wokół budynku, do mnie na rozmowę.  Pani Kucharska 
przyjęła to ze zrozumieniem. Niestety,   to trwało krótko. Podobna sytuacja jest z 
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budynkiem przy urzędzie. To prywatna własność, wobec gminy nie mają żadnych 
zadłużeń. 

- w sprawie   przejazdów przez ulicę Łąkową i Parkową. Mieszkający tam ludzie 
skarżą się, że należy te drogi poprawić. Znaleźli inne rozwiązanie z p. Murańskim. 
Powiedzieli,  że oni zrobią te drogi, ale jak zwolnię spółkę OWROL z płacenia 
podatków przez 5 lat, co wiadomym Państwu jest, że nie mogę tego zaakceptować. 

Radna Gmyr – prosi o interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich, żeby przed 
przystankiem wycięto zbędne krzaki i drzewa, bo zasłaniają widok na drogę. 

Dorota Witos Sołtys Brzezin – prosi o załatanie drogi od mostku dalej, bo jest 
tragicznie. 

p. Wójt – ciągle ta sprawa wraca, mogę to zrobić poprzez nasz zakład budżetowy.  

Radny Bryła – ostatnio do Chróściny  był przywieziony tłuczeń na kilka dróg we wsi, 
ale został wrzucony w błoto, więc nic to nie dało, nic się nie poprawiło. 

p. Wójt – 4 lata temu, jako radna, podnosiłam sprawę dróg, wówczas nie podjęto 
tematu. Jedną z alternatyw jest opracowanie planu remontów dróg realizacja w 
korelacji z posiadanymi środkami finansowymi. 

Radny Jagusz – w celu poprawienia jakości dróg, była kiedyś mowa o zakupieniu 
wyrówniarki, to byłoby jakieś rozwiązanie, taka dobra wyrówniarka nie jest tania, 
ale na pewno koszty szybo zwróciłyby się. 

p. Wójt – wszędzie, na każdym zebraniu wiejskim jest zgłaszany problem z drogami 
i każdy twierdzi, że jego sprawa jest najważniejsza. Zajmę się tym, przeanalizuję 
to, co państwo sugerujecie, zgłaszacie. Nie mniej jednak drogi to problem, który, 
trzeba mieć tego świadomość, od ręki nie da się załatwić.  

Radna Klimas – chciałam przekazać wiadomość od rodziców dzieci dojeżdżających 
do szkoły i przedszkola, że są bardzo zadowoleni z p. Zosi, która jest opiekunem w 
autobusie i bardzo proszą, żeby została nadal tym opiekunem, bo jest tylko na 
zastępstwie. 

Więcej spraw, tematów nie zgłoszono, wyczerpany został cały porządek sesji, 
zatem przewodniczący zamknął obrady o godz. 1240.  

 

Protokolant:                Przewodniczący obrad:              
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 
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